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English 
 
Dear members and friends of the KITION PLANETARIUM & OBSERVATORY (CYPRUS), 
 
The team of the KITION PLANETARIUM & OBSERVATORY expresses its sympathy and sorrow for the deadly 
wildfires, which ravaged Cyprus last week. Our thoughts and prayers are with all those affected by the fires in 
Cyprus; residents, fire fighters, air support, volunteers and animals.  Unfortunately, two people have died and many 
more are in hospital.  We send our deepest condolences to the families and we express our support.  Our 
organization has collected clothes, shoes, food and medicine and delivered it to families that lost their houses 
during the wildfires. 

Our next Online Science Café will be held on Tuesday, July 29 at 20:00 (Cyprus time, UTC+3) on Zoom platform. 
The topic is Quantum Photonics and it will be delivered by Ivi Afxenti (BSc Physics, MSc Physics (Free Electron 
Lasers), PhD Candidate (Quantum Photonics)).  All meetings of Science Café sessions are free of charge and 
everyone can join. After the presentation, we will inform you about the latest astronomy news and our 
forthcoming events and discuss about the spectacular Perseids Meteor Shower.  Learn how to observe it and join 
us for observations.  Get your free Zoom Codes here. If you miss it you can watch on our YouTube Channel. 

Perseids Meteor Shower already begun.  We will hold our very successful traditional event by the beach for the 
18th consecutive year.  It will be held as usual at the KiteMed Kitesurfing Club at Softades on Saturday August 9, at 
19:30. The theme will be Full Moon and Perseids and we will be observing the astonishing Full Moon, the 
impressive planet Saturn and the colorful double star Albireo.  We will also be cooperating with ASTREK, Fakas 
Institute and the Community Council of Kyperounta, holding another event at Agios Arsenios Church in 
Kyperounta on August 12, from 21:00 - 23:00. 

In August, planet Mars will be low in the west-southwest after sunset. It is a great time to observe the Summer 
Triangle and the beautiful Milky Way passing through it with its star clusters and nebulae. It is possible all these 
marvels of the night sky by booking with us your own private programs. Live the experience of unique planetarium 
programs, interesting collections of geological samples and space exhibits. Observe with professional telescopes, 
the planets and other gems of the night sky. You may also book our premises for astronomy themed birthday 
parties and enjoy unique experiences. All events are available in English, Russian or Greek languages.  

The astronomy course for beginners “Read the Sky” is designed to help amateur astronomers to find interesting 
celestial bodies in the sky. The course will begin on August 7. Tickets are available for adults and students. 

Three students of the Kition Astronomy Academy Kyriakos Dymiotis, Matvey Dubishkin and Ara Mahdessian will 
travel in August to India to represent Cyprus at the International Olympiad on Astronomy and Astrophysics.  Cyprus 
will be represented by five students. We wish them and the whole team good luck and great success! 

If you or someone you know is interested to prepare for the Olympiads, join us to learn about important 
astronomical topics, including pass papers from previous International Olympiads. Develop the understanding of 
the main astronomical and mathematical concepts, the ideas of energy, elementary particles and gravitational 
lensing.  Learn the application of integration, study spherical astronomy, angular momentum and curved space. If 
you wish to organize an astronomy or science related educational event feel free to contact us. 

Join our spacewalk. 
Best regards, 
George Troullias 
Director, KITION PLANETARIUM & OBSERVATORY  

https://www.astronomycyprus.eu/planetarium/science-cafe/2025/kition-science-cafe-29-july-2025.html
https://www.astronomycyprus.eu/planetarium/science-cafe/2025/kition-science-cafe-29-july-2025.html
https://www.astronomycyprus.eu/planetarium/science-cafe/2025/kition-science-cafe-27-may-2025.html
https://astronomycyprus.eu/gift-shop/index.php/product/kition-online-science-cafe/
https://www.youtube.com/@cyprusplanetarium
https://www.astronomycyprus.eu/program-events/astronomical-phenomena/perseid-meteor-shower-2025.html
https://www.astronomycyprus.eu/pages/private-programs.html
https://www.astronomycyprus.eu/program-events/educational-courses/read-the-sky.html
https://astronomycyprus.eu/gift-shop/product/read-the-sky-adult-ticket/
https://astronomycyprus.eu/gift-shop/product/read-the-sky-student-ticket/
https://www.astronomycyprus.eu/program-events/educational-courses/kition-astronomy-academy.html
https://www.astronomycyprus.eu/contact-us.html


9 Ammochostou Street, Kiti, Larnaca, 7550, CYPRUS 

Contact Phone: + 357 99991111 

WEBSITE: www.astronomycyprus.eu           E-MAIL: planetarium@cytanet.com.cy 

FACEBOOK:  https://www.facebook.com/KITIONPLANETARIUMOBSERVATORY 

 

 
 

ПО-РУССКИ  
 
Дорогие друзья ПЛАНЕТАРИЯ И ОБСЕРВАТОРИИ КИТИОНА (КИПР),  

С чувством глубокого прискорбия  команда ПЛАНЕТАРИЯ И ОБСЕРВАТОРИИ КИТИОНА восприняла 
известие о разрушительных лесных пожарах, обрушившимися на Кипр на прошлой неделе. Мы 
соболезнуем всем пострадавшим от пожаров на Кипре: жителям, пожарным, сотрудникам 
авиаподдержки, волонтёрам и животным. К сожалению два человека погибли, многие находятся в 
больнице. Мы выражаем глубочайшие соболезнования семьям погибших и выражаем им нашу 
поддержку. Наша организация собрала одежду, обувь, продукты питания и лекарства и доставила их 
семьям, лишившимся крова во время лесных пожаров.  

Приглашаем вас на онлайн научное кафе во вторник, 29 июля в 20:00 (по кипрскому времени, UT+3). 
Тема — «Квантовая фотоника». Лектором выступит Иви Афксенти (бакалавр физики, магистр физики 
(лазеры на свободных электронах), аспирант (квантовая фотоника)). После презентации мы расскажем вам 
о последних новостях астрономии и наших предстоящих мероприятиях, а также обсудим впечатляющий 
метеорный поток Персеиды. Узнайте, как его наблюдать, и присоединяйтесь к нам. Все онлайн научные 
кафе, проходят бесплатно на платформе зум. Список прошедших и следующих встреч можно посмотреть 
на сайте Планетария и Обсерватории Китиона.   

Метеорный поток Персеиды уже начался. Мы проведём нашу традиционную встречу на пляже уже 18-
й год подряд. Она, как обычно, пройдёт в клубе кайтсерфинга KiteMed в Софтадесе в субботу, 9 августа, в 
19:30. Её темой станет «Полнолуние и Персеиды». Мы проведём наблюдения удивительной полной Луны, 
впечатляющего Сатурна и полной красок двойной звездой Альбирео. Мы также сотрудничаем с ASTREK, 
Институтом Факаса и Общинным советом Киперунды, и будем учувствовать в ещё одном мероприятии в 
церкви Святого Арсения в Киперунде 12 августа с 21:00 до 23:00. 

В августе по вечерам на западе виден Марс, высоко над головой Летний треугольник, между яркими 
звёздами которого пролегает на юг Млечный путь с его звёздными скоплениями и туманностями.  И Марс 
и сокровища Млечного Пути можно будет пронаблюдать, забронировав приватную программу. В неё 
входит уникальная программа Планетария на выбор, осмотр богатой выставки геологии, окаменелостей 
Кипра, Земли, необычной коллекции монет на астрономическую тематику, экспоната с Луны, и, конечно 
же, наблюдения в большие телескопы Обсерватории.  Вы также можете забронировать тематические 
астрономические дни рождения и получить уникальными впечатлениями. Эти программы доступны на 
английском, русском или греческом языках. 

Цикл для начитающих «Читай небо» начнётся 7 августа по четвергам, на занятие могут записаться не 
более 10 участников. Забронировать своё участие можно по ссылкам: взрослый и студенческий билет.  

Трое учащихся Астрономической академии Китиона  Кириакос Димиотис, Матвей Дубишкин и Ара 
Махдесян  отправятся в августе в Индию на Международную олимпиаду по астрономии и астрофизике. 
Команда Кипра состоит из пяти человек. Желаем им и всей команде удачи и больших успехов! 

Если вы или кто-то из ваших знакомых заинтересован в подготовке к олимпиадам, присоединяйтесь, 
чтобы развить навыки, используя задачи международных олимпиад. Эффективная и успешно проверенная 
на практике программа разработана так, чтобы заложить астрономические и математические основы, 
представления об энергии, элементарных частицах вплоть до гравитационного линзирования 
космическими струнами. Практическое применение интегрирования, сферической астрономии, углового 
момента и искривленного пространства-времени закрепляют навыки и расширяют кругозор. Регистрация в 
Астрономическую академию Китиона  учащихся с 9 летнего возраста 2025-2026 учебного года уже 
началась. 

Если вы хотите организовать мероприятие по астрономии или науке, обращайтесь к нам.  
Присоединяйтесь к нашей космической прогулке…  
С наилучшими пожеланиями,  
 
George Troullias  
Director, KITION PLANETARIUM & OBSERVATORY 
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